

Title (en)
GRINDING MACHINE

Title (de)
ZERKLEINERUNGSMASCHINE

Title (fr)
BROYEUR

Publication
EP 3238823 A1 20171101 (DE)

Application
EP 16167740 A 20160429

Priority
EP 16167740 A 20160429

Abstract (en)

[origin: CA3021905A1] The invention relates to a comminuting machine (1, 2, 3) for comminuting material, in particular valuable materials, waste wood, and data carriers, comprising a machine frame (4), at least one comminuting rotor (5) which is rotatably mounted on the machine frame (4), and a material feed area (6). The material feed area (6) has at least one wall section (7) over which the material to be comminuted can be supplied to the at least one comminuting rotor (5) and which is designed to be stationary during a comminuting operation (35) of the comminuting machine (1, 2, 3) and can be pivoted about a rotational axis (8) during a maintenance operation (36) of the comminuting machine (1, 2, 3). Because the rotational axis (8) is designed to be releasably lockable, at least one second releasably lockable rotational axis (9) is provided together with the first rotational axis (8), and the at least one wall section (7) of the material feed area (6) can selectively be pivoted about the first or the at least one second rotational axis (8, 9) during the maintenance operation (36, 37) of the comminuting machine (1, 2, 3).

Abstract (de)

Zerkleinerungsmaschine (1, 2, 3) zum Zerkleinern von Material, insbesondere von Wertstoffen, Restholz und Datenträgern, umfassend ein Maschinengestell (4), wenigstens einen am Maschinengestell (4) drehbar gelagerten Zerkleinerungsrotor (5) und einen Materialaufgaberaum (6), wobei der Materialaufgaberaum (6) wenigstens einen Wandabschnitt (7) aufweist, über welchen das zu zerkleinernde Material dem wenigstens einen Zerkleinerungsrotor (5) zuführbar ist, und welcher in einem Zerkleinerungsbetrieb (35) der Zerkleinerungsmaschine (1, 2, 3) feststehend ausgebildet ist und in einem Wartungsbetrieb (36) der Zerkleinerungsmaschine (1, 2, 3) um eine Drehachse (8) verschwenkbar ist, weil die Drehachse (8) lösbar verriegelbar ausgebildet ist, neben dieser ersten Drehachse (8) zumindest eine zweite lösbar verriegelbare Drehachse (9) vorgesehen ist, und der wenigstens einen Wandabschnitt (7) des Materialaufgaberaums (6) im Wartungsbetrieb (36, 37) der Zerkleinerungsmaschine (1, 2, 3) wahlweise um die erste oder die zumindest eine zweite Drehachse (8, 9) verschwenkbar ist.

IPC 8 full level

B02C 13/282 (2006.01); **B02C 18/16** (2006.01); **B02C 18/22** (2006.01)

CPC (source: EP KR US)

B02C 13/282 (2013.01 - EP KR US); **B02C 18/16** (2013.01 - EP KR US); **B02C 18/22** (2013.01 - US); **B02C 18/2216** (2013.01 - EP KR US); **B02C 18/2225** (2013.01 - US); **B02C 18/2233** (2013.01 - US); **B02C 18/2241** (2013.01 - US); **B02C 18/2275** (2013.01 - US); **B02C 2018/162** (2013.01 - EP KR US); **B02C 2018/164** (2013.01 - EP KR US); **B02C 2201/066** (2013.01 - US)

Citation (applicant)

- EP 2218508 A1 20100818 - LINDNER RECYCLINGTECH GMBH [AT]
- EP 2857101 A1 20150408 - LINDNER MANUEL [AT]

Citation (search report)

- [XY] EP 1371420 A1 20031217 - LINDNER RECYCLINGTECH GMBH [AT]
- [YDA] US 2015158030 A1 20150611 - LINDNER MANUEL [AT], et al

Designated contracting state (EPC)

AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO RS SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)

BA ME

DOCDB simple family (publication)

EP 3238823 A1 20171101; **EP 3238823 B1 20180418**; AU 2017101840 A4 20190502; AU 2017257385 A1 20181115; BR 212018071945 U2 20190306; CA 3021905 A1 20171102; CN 209362597 U 20190910; DK 3238823 T3 20180730; ES 2679143 T3 20180822; HU E038774 T2 20181128; JP 2019515793 A 20190613; KR 20190000425 U 20190213; PL 3238823 T3 20180928; PT 3238823 T 20180713; RU 2018141840 A 20200529; RU 2018141840 A3 20200529; SI 3238823 T1 20180831; US 2019054474 A1 20190221; WO 2017185115 A1 20171102

DOCDB simple family (application)

EP 16167740 A 20160429; AT 2017060088 W 20170407; AU 2017101840 A 20170407; AU 2017257385 A 20170407; BR 212018071945 U 20170407; CA 3021905 A 20170407; CN 201790000927 U 20170407; DK 16167740 T 20160429; ES 16167740 T 20160429; HU E16167740 A 20160429; JP 2019507973 A 20170407; KR 20187000093 U 20170407; PL 16167740 T 20160429; PT 16167740 T 20160429; RU 2018141840 A 20170407; SI 201630059 T 20160429; US 201816169030 A 20181024